
Goedemiddag, hier even een reactie.

Met wat er allemaal verzonnen wordt niet Den Haag moet je tegenwoordig rechtsgeleerde en 
ict-er zijn om een boerenbedrijf te kunnen runnen. De grootste chemische fabrieken liggen 
niet zo onder vuur als de boeren. Boeren kiezen voor het vak om met dieren of planten te 
werken en veel in de buitenlucht bezig te zijn en is een van de oudste beroepen ter wereld, er 
moet te allen tijde gegeten kunnen worden. De Nederlandse boer beschikt over veel kennis en 
het is een ramp als die kennis verloren gaat. Zonder boeren of met te weinig boeren, zal deze 
kennis verdwijnen. 

Er moet eens een besef komen bij het ministerie dat het aan banden leggen van Nederlandse 
boeren een grotere druk op het milieu legt dan produceren in eigen land. Vlees uit landen 
waar nergens naar gekeken wordt, is blijkbaar geen probleem. Eieren die geproduceerd 
worden op een manier die in Nederland niet meer geaccepteerd wordt, mogen zo ingevoerd 
worden. In Nederland liggen eisen voor de productie van voedsel heel hoog, maar importeren 
van voedsel dat behandeld is met middelen die hier al jaren niet mogen, liggen gewoon in de 
schappen voor het grijpen. Je kunt de Nederlandse boeren wel allemaal aan de ketting leggen, 
maar daar wordt het milieu en zeker het welzijn van de dieren niet beter van. Denk daarbij 
ook aan de transporten over land en over zee. Hoe milieuvriendelijk is dat? En hoe goed is dat 
voor het welzijn van de dieren? Hier moeten transportmiddelen APK gekeurd zijn en daarmee 
valt de uitstoot binnen bepaalde normen en zijn er regels voor dierentransport. De uitstoot van 
een beest is overal ter wereld hetzelfde er komt alleen nog eens heel veel extra uitstoot in de 
lucht via het transport. Beseffen de mensen bij LNV wel dat mensen ook uitstoot hebben en 
veroorzaken en meer vervuilen dan een dier ooit zal doen?

De NL boeren hebben veel moeten investeren om te voldoen aan allerlei eisen, waardoor ze in 
een scheve concurrentiepositie gemanipuleerd zijn. Er gelden regels voor diertransport, 
hygiëne en voedselveiligheid. Door het de NL boeren nog moeilijker te maken, zijn er veel 
boeren die stoppen en zullen er in de toekomst veel stoppen. NL wordt straks een groot 
betonblok met hier en daar wat Jacobskruiskruid. Stop eens met deze onzin en ga eens op 
bezoek bij boeren en ga niet alleen om de tafel zitten met een organisatie die niet zoveel 
draagvlak onder de boeren heeft. 

Waarom kunnen natuurorganisaties exotische runderen en paarden losgooien in 
natuurgebieden en is het geweldig als de kudde verdubbeld is (stoten ook niks uit???) en bij 
een boeren is het een nationale natuurramp als er een koe rondloopt. Wordt eens wakker en 
waardeer wat er is, in plaats van alles tegen te werken. Wij zitten in een driehoek van 
zogenaamde natuurgebieden. Voor ons gaat straks een stikstof norm gelden, terwijl er tegen 
de Biesbosch aan een industrieterrein de grond uit gestampt wordt en is aantal runderen in de 
"natuur" (die aangelegd is voor extra wateropslag) al verdubbeld. Heb onlangs al iets voorbij 
zien komen dat sinds de boeren weggekocht zijn uit dat gebied om te gebruiken voor 
wateropslag en natuur, er een hogere ammoniakconcentratie gemeten wordt. 

De afname van biodiversiteit die de boeren in de maag gesplitst wordt, kan ook zeker in 
verband worden gebracht met alle regeltjes uit Den Haag. Denk daarbij aan het verplicht 
injecteren van drijfmest. Er zijn proeven geweest om weer gewoon met de ketsplaat te rijden 
en daar ziet men gelijk weer toename van weidevogels. Eind jaren '90 was er ook heel veel te 
doen over fosfaat in wasmiddelen, toen dat eruit was bleek al het leven uit de sloten te 
verdwijnen en werd de maatregel binnen enkele weken teruggedraaid. 



Hier in de buurt worden de meest gekke dingen over de natuur verzonnen door mensen die 
zelf geen dieren hebben en in een appartement wonen met een klein balkon. De boeren mogen 
niet aan onkruidbestrijding doen, maar de hele gemeente staat op zijn kop als er onkruid 
tussen de straatstenen doorkomt. De mensen in Den Haag lijken net zo te zijn. Totaal geen 
idee waar ze over praten, maar wel een oordeel hebben en een beetje goochelen met cijfers. 

LNV is van harte uitgenodigd om op ons vleesvee bedrijf te komen kijken, met koeien, 
kalveren en een stier samen in de wei en als het weer het niet meer toelaat, gewoon op stal in 
het stro, zoals het volgens ons hoort. Een echt kringloopbedrijf, al meer dan 200 jaar, dus niks 
nieuws onder de zon. Wij begrijpen dat daar binnen LNV weinig over bekend is, het is een 
kleine tak en willen heel graag ons bedrijf laten zien. We zagen dat je geen persoonlijke 
gegevens moet achterlaten, maar hoe komen jullie dan in contact?

Van een boer op klompen, gekleed in lompen, kun je meer leren dan van goed geklede heren!

Hartelijke groet,
Irene Dubbeldam


